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DUT

Principper for DUT.

Københavns Kommune indførte i 2005 en ny model for den interne DUT-proces i kommunen. Det 

skete på baggrund af, at Økonomiudvalget den 18. januar 2005 tog indstillingen "Redegørelse vedr. 

principper for DUT-kompensation til udvalgene" til efterretning (ØU 25/2005). 

De principper Økonomiudvalget hermed havde godkendt indebærer bl.a., at der hvert år skal 

udarbejdes en konkret indstilling til Økonomiudvalget og Borgerrepræsentationen om alle DUT-

sager. 

De større sager, hvor kommunens udgifter er større end 2 mio. kr., skal beskrives konkret med 

konkrete beregninger af de faktiske udgifts- eller indtægtsmæssige virkninger som følge af sagen. 

Udgangspunktet i disse større sager er, at de faktiske udgifts- eller indtægtsmæssige virkninger for 

Københavns Kommune anvendes i DUT-kompensationen til udvalgene. 

I de mindre sager, hvor Københavns Kommunes udgifter eller indtægter er mindre end 2 mio. kr., er 

princippet, at statens DUT-kompensation fordeles direkte videre til udvalgene. Fagudvalgene skal 

herudover høres i de større sager, inden de behandles i Økonomiudvalget og 

Borgerrepræsentationen.

En samlet mer- eller mindreudgift i budgetåret for kommunen som helhed som følge af den samlede 

statslige DUT-regulering, skal fordeles på udvalgene i forbindelse med budgetprocessen for det 

efterfølgende budgetår. 

Som fordelingsnøgle anvendes den forholdsmæssige fordeling af prioriteringsrummet på udvalgene.

DUT-behandling USB

Børne- og Ungdomsforvaltningen er tildelt det beløb kommunen har modtaget i DUT. Dette udgør 

6,5 mio. kr. på årsbasis svarende til 2,6 mio. kr. i 2007. 

For 2007 bruges disse midler til et særligt tilbud til 38 unge i skoleåret 2007/2008.

Det er aftalt med Økonomiforvaltningen, at sagen drøftes i forbindelse med lov- og 

cirkulæreprogrammet for 2008, eller når resultatet af forhandlingerne mellem staten og 

Kommunernes Landsforening er kendt. 

Undervisningsministeren har i brev af 18. februar 2008 til Landsforeningen LEV oplyst, at det er 

ministerens forventning, at spørgsmålet om økonomien i uddannelsen bliver afklaret i forbindelse 

med kommuneforhandlingerne i foråret 2008. 


